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113. møde.  

Torsdag den 30. maj kl. 9. 

Den første sag på' dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om godkendelse af  ,,[(on- 
geriget" Danmarks H ypotèkbank" s regnskab 
for regnskabsåret 1961-62. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XIII) findes i tidenden 
sp. 5897). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 홢 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer, 

Formanden: Der vil nu blive givet fi- 
nansministeren meddelelse om denne ved- 
tagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidsté) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning i henhold til grundlovens 
8 47 med' hensyn til statsregnskabet for fi- 
nansdret 1960-61. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XII) findes i tidenden 
sp. 5897). : ' ' 

Der var ikke stillet ændringsforslag. ; 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. >홢 

Forslaget til folketingsbeslutning , ; 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer; 5 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Der vil nu blive givet stats- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
støtte til tilvejebringelse af kollegier for unge 
under uddannelse. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
127) findes i tidenden sp. 5881, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 1197); 

Der var stillet 3 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. :, 

Uden for tillægsbetænkningen var . der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Albertsen: D e  'ændringsforslag, vi her 
skal tage stilling til, blev bebudet ved lov- 
forslagets anden behandling og er drøftet i 
udvalget i et møde mellem anden og tredje 
behandling. Ændringsforslagene nr. 1 og 2 
tilsigter indføjelsen af ordene 홢fonds 0; 
lign." i §§ I og 2. Udvalget er enigt om, 
at en sådan tilføjelse er rimelig og rigtig og 
utvivlsomt vil bidrage til, at kredse, som 
ellers ikke ville komme ind i billedet med 
henblik på at etablere kollegier på privat 
og kollektivt grundlag, i kraft af denne lov- 
ændring i højere grad vil være interesseret 
deri. 

Ændringsforslag nr. 3 til § 10 har relation 
til den form for udnyttelse af kollegierne, 
som er drøftet ved behandlingerne her i 
salen, og som også er fremhævet under ud- 
valgsarbejdet. Spørgsmålet er, i hvilket 
omfang man skal have anden form for ud- 
nyttelse end den rene kollegieudnyttelse; 
hvis der er tale om hoteldrift eller udlejning 
af lokalerne på anden måde, er det ikke 
rimeligt, at de  skal tilgodeses ved fritagelse 
af ejendomsskyld på samme måde som de 
kollegier, der ene udnyttes til kollegie- 
formål. 

Udvalget er enigt om at indstille de 3 æn- 
dringsforslag, som den højtærede under- 
visningsminister her har stillet, til ved- 
tagelse.- 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. : 

Ændringsforslagene nr. 1-3 
vedtoges uden afstemning. 
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Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Albertsen: Lovforslaget viste sig ved 
første behandling at vinde tilslutning fra 
alle de udvalgsberettigede partier, og selv 
om der på et vist tidspunkt kunne herske 
tvivl om, hvorvidt det var muligt at få 
lovforslaget gennemarbejdet i denne folke- 
tingsperiode, har dette i kraft af denne enig- 
hed vist sig muligt, og jeg kan på hele 
udvalgets vegne udtale, at vi er enige om 
at indstille lovforslaget til vedtagelse. Jeg 
udtaler også min glæde over det initiativ, 
som den højtærede undervisningsminister 
her er kommet med. 

Bækgaard: I betragtning af den store 
boligmangel, vi har her i landet, anser vi 
det for mere vigtigt, at der skaffes boliger 
til familier og erhvervslivets folk. Derfor 
vil vi undlade at stemme om dette lovfor- 
slag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 146 stemmer; 
6 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ophævelse af politikasserne. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 54) 
findes i tidenden sp. 5891). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Poul Sørensen: Udvalget har holdt et 
møde efter lovforslagets anden behandling, 
og jeg kan på et enigt udvalgs vegne ind- 
stille lovforslaget til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 153 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
fritagelse for beskatning af visse ydelser til 
kutterejere, hvis kuttere har været benyttet 
under den anden verdenskrig af britiske myn 
digheder. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 27) 
findes i tidenden sp. 5858). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Finansministeren (Poul Hansen): Jeg 
modtog i går en henvendelse fra repræsen- 
tanter for de kutterejere, der er berørt af 
det lovforslag, vi her behandler, herunder 
formanden for Vestjysk Fiskeriforening, 
hr. Lodberg Jensen, og formanden for 
Esbjerg Fiskeriforening, hr. Knud Schrøder. 
De foreslog en forligsmæssig ordning af 
sagen, og forhandlingen med dem viste, 
at de ville være tilfredse med det tilbud, 
jeg tidligere har givet, hvis det ændredes 
således, at beskatningen af de kutterejere, 
der ikke selv har været i England, lempes, 
så der højst skal betales 25 pet. af det 
pålignede beløb. 

Fiskeriministeren har stærkt anbefalet en 
sådan imødekommenhed, og jeg kan med- 
dele, at under forudsætning af, at det fore- 
liggende lovforslag tages tilbage, vil jeg 
foranledige, at denne yderligere lempelse 
bliver givet. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Foged): 
Under disse omstændigheder vil j eg gerne 
på forslagsstillernes vegne meddele, at vi 
tager lovforslaget tilbage. 

Formanden: De ærede forslagsstillere har 
taget lovforslaget tilbage. Ønsker nogen at 
optage det? (Ophold). Da det ikke er til- 
fældet, er lovforslaget bortfaldet. - 


